
Zbor strokovnega sveta Zveze državnih 
nameščencev za Slovenijo. 

Boj za naše materijalne in pravne zadeve vsega državnega uradništva. — 
Dosedaj je 40.000 državnega uradništva enotno organiziranega. — V Sloveniji 

je organizacija narastla od okroglo 3000 na skoro 8000 članov. 
V nedeljo 8. t. m. je zboroval v mestni 

posvetovalnici na magistratu v Ljubljani 
strokovni svet naše Zveze. Strokovni svet 
je podobna institucija našemu širjemu so* 
svetu UJU. Svoje ime ima po tem, ker se* 
stoji iz zastopnikov vseh strok, ki so orga* 
nizirane v Zvezi državnih nameščencev. Ta 
institucija se je uvedla za to, ker je nemogo* 
če, da bi bile v odboru zastopane vse včla* 
njene organizacije, a je nujna potreba, da 
se od časa do časa zasliši mnenje vseh včla* 
njenih organizacij, oziroma se jim poda 
važnejše informacije. 

Sestanek je pokazal, kako koristna je ta 
institucija za utrditev in poglobitev skupnih 
ciljev vsega državnega uradništva. 

Poverjeništvo UJU so zastopali, ker je 
bil tov. poverjenik radi drugih organizacij* 
skih poslov zadržan, tovariši: urednik I v a n 
D i m n i k , strokovni tajnik J o s i p K o * 
b a l in blagajnik R a d o G r u m . 

Zastopnike je prijavilo 25 včlanjenih 
organizacij. 

Zbor je otvoril načelnik Zveze državnih 
nameščencev za Slovenijo g. M. P a t e r n o * 
s t e r . 

Napredek skupne organizacije državnih 
nameščencev. 

V svojem poročilu je g. načelnik omenil 
poglobitev organizacije, tako Zveze za Slo* 
venijo, kakor celokupnega Čin. Saveza v 
Beogradu. Vse delo je bilo sedaj v prvi vrsti 
usmerjeno na smotreno izpopolnitev organi* 
zaciie. K Zvezi državnih nameščencev za 
Slovenijo je dosedaj pristopilo že 42 stro* 
kovnih organizacij, vrše se pa pogajanja še 
z drugimi organizacijami, ki še niso pristo* 
pile. Članstvo je narastlo od 3237 na 7975 
članov, torej za 4738 članov. V Glavnem 
Savezu je sedaj od 100.000 državnih name* 
ščencev včlanjenih 40.000, kar kaže, da bo 
še treba delati na izpopolnitvi organizacije 
državnega uradništva. V zadnjem času je 
pristopil Savez hrvatskega uradništva, kar 
znači lep napredek. Glavni Savez dela prid* 
no na statistiki in sestavi katastra vseh or* 
ganizacij in članov. Zavzemal se bo le za 
včlanjene organizacije in za včlanjeno urad* 
ništvo, zaradi česar hoče imeti točno evi* 
denco. 

Seja Glavnega Saveza v Beogradu dne 
9., 10. in 11. aorila t. 1. 

Tajnik g. J o ž a B e k š je nato poročal 
o seji v Beogradu, iz česar posnemamo: Na* 
vzoči so bili zastopniki iz vseh pokrajin v 
državi in skoro vse centralne strokovne or* 
ganizacije. Razmotrivala so se sledeča vpra* 
sanja: 

Organizacija oziroma reorganizacija Glav« 
nega Saveza. 

Vkljub precejšnjemu številu organizi* 
ranega državnega nameščenstva je organiza* 
cija še mlada in šibka in jo bo treba še iz* 
popolniti in okrepiti. Delegati so se omejili 
v prvi vrsti na razmere v poedinih organi* 
zacijah in poročali o vzrokih, ki so ovirali 
delovanje posameznih organizacij. 

Prvi je podal poročilo delegat U d r u * 
g e i z Z a g r e b a , ki predstavlja manjši 
del hrvatskega državnega uradništva. Večji 
del iz Saveza dosedaj ni bil včlanjen. 

V B o s n i šteje pokrajinski Savez do 
8000 organiziranega uradništva, od katerih je 
največ upokojencev. 

J u ž n a S r b i j a je dobila v zadnjem 
času pravico po pravilih do svojega Saveza. 
Osnovala si je svoj lastni Savez, ki je pričel 
z organizacijo. Uradništvo je pa precej ne* 
zaupljivo do organizacije, kar je največ 
vzrok nezaupanje, ki obstoja še od prej do 
beograjskega vodstva. 

D a 1 ma c i j a ni poslala točnih statistič* 
nih podatkov. 

S1 o v e i j a je točno ugodila vsem za* 
htevam centrale in deluje organizacija 
promptno ter tudi dobro napreduje. 

V V o j v o d i n i delajo posebno sodni 
uradniki na izpopolnitvi organizacije, ki pra* 
vijo, da centralni Savez ni storil vsega za 
ustanovitev samostojnega pokrajinskega Sa* 

veza. Na vsak način bo treba za Vojvodino 
ustanoviti samostojni pokrajinski Savez. 
Centrala je obljubila posvetiti temu vpra* 
šanju vso pozornost. 

I z Č r n e g o r e ni podatkov. 
Nato so podali poročila zastopniki po* 

edinih c e n t r a l n i h s t r o k o v n i h 
U d r u ž e n j , ki so povdarjala posebno 
kulturno delo Udruženj in Savezov, pred* 
vsem gradnjo domov itd. Povdarjali so, da 
majnka še v veliki meri prave stanovske 
zavesti. 

Tomlačenje čl. 28. pravil Čin. Saveza. 
Nastale so nejasnosti zaradi čl. 28. pra* 

vil Čin. Saveza, ker so nekatere strokovne 
organizacije bile mnenja, da ne mora biti po* 
krajinska strokovna organizacija včlanjena 
pri pokrajinskih Čin. Savezih, ako so njih 
centralna strokovna Udruženja zastopana 
v Glavnem odboru Čin. Saveza. Celo tako 
daleč so šla nekatera strokovna Udruženja, 
da bi se članarina morala plačevati direktno 
Savezu v Beogradu potom centralnih stro* 
kovnih Udruženj in ne potom pokrajinskih 
Savezov. 

Centralna strokovna Udruženja so iz* 
razila bojazen, da bi sicer izgubila na ve* 
ljavi in bi se oslabila. Ta bojazen je pa po* 
vsem nepotrebna, ker imajo strokovna 
Udruženja še toliko dela in nalog v pogledu 
zadev, ki so specialne za dotično stroko in 
ne skupne vsemu državnemu uradništvu, da 
jim nikdar ne bo zmanjkalo dela, če hočejo 
biti na mestu. Činovniški Savez se ne bo 
mogel pečati s strokovnimi zadevami tako 
številnih strok, to mora preostati strokov* 
nim centralnim Udruženjem. Poleg tega 
imajo pa strokovna Udruženja še polno ne* 
stanovskih, kulturnih in drugih zadev in 
vprašanj, ki kažejo nujno potrebo in zahte* 
vo za obstoj strokovnih Udruženj. 

O tem vprašanju se je tudi razvila de* 
bata. Plačevanje članarine potom centralnih 
strokovnih Udruženj je nepravilno. Edine 
pravilno je, da plačujejo društva članarino 
pokrajinskim sekcijam strokovnih organiza* 
cij, te pa svojemu pokrajinskemu Savezu. 
Na vsak način je pa treba delovati za jas* 
nejšo označenje razmerja centralnih stro* 
kovnih Udruženj do Čin. Saveza tudi že v 
pravilih in je treba pravila v tem pogledu 
izpopolniti. 

Centralna strokovna Udruženja sploh 
ne spadajo v Glavni odbor Čin. Saveza, kjer 
so pravi odborniki le zastopniki pokrajin* 
skih Savezov. oziroma naj bi centralna stro* 
kovna Udruženja imela v Glavnem odboru 
le posvetovalen glas. 

Pravilno je povdaril sreski poglavar 
d v o r n i s v e t n i k g. dr. F e r j a n č i č , 
da je tteba vselej protestirati, kadar se bo* 
do kršila pravila, ki morajo biti naša usta* 
va. Povedati moramo, da ne soglašamo s 
sklepi, ki nasprotujejo pravilom in zahte* 
vati, da se pravila strogo izvajajo. Četudi 
morda zaradi mentalitete, ki še vedno vlada 
na jugu, ne prodremo, moramo konsekvent
no staii na pravilnem stališču in se oglašati. 

Pristop hrvatskega Saveza javnih nameščen* 
cev v Čin. Savez. 

Doseaaj je bil Savez hrvatskih javnih 
nameščencev, ki tvori ogromno večino hr* 
vatskih javnih nameščencev, izven Čin. Sa* 
veza. 

S strani Saveza v Zagrebu pa ni bilo 
ovire. V tem oziru je intervenirala tudi že 
Zveza državnih nameščencev za Slovenijo. 
Na tej seji je bil Savez hrvatskih name* 
ščencev sprejet v Čin. Savez, in sicer na ta 
način, da ohrani svojo popolno individual* 
nost, enako ostane tudi Udruga pod enaki* 
mi pogoji, ki šteje manjši del nameščencev 
iz Hrvatske, za občevanje z Glavnim Sav^* 
zom v Beogradu se pa osnuje skupni odbor. 

Tudi v tem pogledu je bila iznešena v 
debati kritika, da bi se bilo treba držati 
striktneje pravil. 

Članarina. 
Glavni blagajnik je apeliral na redno 

plačevanje članarine, ker sicer ne more de
lovati Činovniški Savez. Savez bo rabil nuj* 

no stalno pisarno, ki je ne bo mogel vzdrže* 
vati brez rednih prispevkov članstva. Neka* 
tere organizacije so zahtevale, da bi se čla* 
narina ne plačevala od vsakega člana, tem* 
več naj bi se članarina organizacijam pav* 
šalirala po gotovem številu članstva. To je 

proti pravilom. Članarina naj se plačuje 
točno, kakor to zahtevajo pravila. 

V tem pogledu je debata pokazala, da 
vse organizacije naše Zveze stoje na stali* 
šču striktnega izvajanja pravil, ki nam mo* 
rajo biti naša ustava. (Dalje prih.) 


